
Teknik- og Miljøforvaltningen 

Besvarelse vedrørende afklaring om midlertidig 
gangsti og cykelsti over Damhusdæmningen 

Medlem af Borgerrepræsentationen Rasmus Rune Steenberger (F) har 

den 8. november 2022 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og 

Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

Jeg vil gerne spørge forvaltningen om resultatet af den afklaring som 

loves ultimo oktober i nedenstående svar? (svar af 10. oktober 2022) 

Svar 

Forvaltningen har undersøgt, om det er muligt at etablere en billig og 

simpel midlertidig løsning for cyklisterne, så de kan krydse engen, mens 

anlægsarbejdet står på, og som ikke kræver en dispensation i 

Fredningsnævnet. Dette har vist sig muligt. Forvaltningen skal beklage 

det sene svar, som skyldes, at det har taget længere tid end forventet at 

finde en løsning, som kan anlægges inden for rammerne af den 

gældende fredning. 

Forvaltningen har ændret forløbet af den midlertidige gangsti, så den 

følger åen, som ligger højere i terrænet. Dette giver et mindre vådt 

stiforløb og dermed bedre færdsel for brugerne i vinterperioden. Stien 

er anlagt med slotgrus.  

Stien opfylder de gældende krav for etablering af cykelstier, og cyklister 

såvel som fodgængere vil derfor kunne anvende stien i 

anlægsperioden. Grusstien blev taget i brug fredag den 18. november 

2022.  

Forvaltningen er i gang med at tilpasse skiltene derude, så det kommer 

til at fremgå, at det er en såkaldt fællessti, ligesom skiltene med cykling 

forbudt vil blive taget ned. Skiltene forventes at komme på plads i dag 

eller i morgen.    
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